

**သစ်တောများအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု (သဘာဝတောနှင့်စိုက်ခင်း) အတွက်  
ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန် စံနှင့်အညွှန်းများ (မူကြမ်း)အပေါ် သဘောထားမှတ်ချက်  
တောင်းခံရာတွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပြန်လည်ပေးပို့လာသော  
သဘောထားမှတ်ချက်/အကြံပြုချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား  
အကြောင်းပြန်ကြားခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောထောက်ခံချက်ပြုရေးကော်မတီ (MFCC) မှ ရေးဆွဲထားသော Standard Setting Policy အရ MFCC သည် Public Stakeholder Consultation ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီလ (၃၀) ရက်နေ့မှ ဇွန်လ (၃၀)ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ရရှိလာသော သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်များကို နည်းပညာဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောထောက်ခံချက်ပြုရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးများ အဆင့်ဆင့်ကျင်းပ၍ အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ချက်ချပြီးဖြစ်ပါသည်။

Public Stakeholder Consultation ကျော်လွန်၍ စံနှင့်အညွှန်းများအပေါ် ပေးပို့လာသော သဘောထားမှတ်ချက်/အကြံပြုချက်များကိုလည်း MFCC ၏ Stakeholder Engagement and Public Documents Policy နှင့်အညီ မှတ်တမ်းတင်၍ သိမ်းဆည်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ကြိမ် စံနှင့်အညွှန်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်သည့်အချိန်တွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

MFCC သည် Public Stakeholder Consultation မှ ရရှိလာသော သဘောထားမှတ်ချက်နှင့်အကြံပြုချက်များအရ သဘာဝတောနှင့် သစ်တောစိုက်ခင်းစံနှင့်အညွှန်းများကို ပေါင်းစပ်၍ စံချိန်စံညွှန်းတစ်ခုတည်းသာထားရှိပြီး ၎င်းစံချိန်စံညွှန်းတွင် ဥပဒေ၊ စံနှင့်အညွှန်းများသာ ပါဝင်ပါသည်။

စံနှင့်အညွှန်းများကို အခြေခံ၍ရေးဆွဲမည့် Checklist/Audit Form တွင်မူ Public Stakeholder Consultation တွင် ရရှိသော သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်များသာမက Public Stakeholder Consultation ကျော်လွန်၍ ရရှိသော သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်များကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဖွဲ့အစည်းအမည် -  
ပေးပို့ရက်စွဲ -

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သစ်တောဦးစီးဌာန  
၂၇.၁.၂၀၂၀

သစ်တောအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုအတွက် ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန် မြန်မာ့စံနှင့်အညွှန်းများ  
(သဘာဝတော) မူကြမ်း

စဉ်	ဥပဒေ၊ စံ၊ အညွှန်းများနှင့် အထောက် အထားများ	သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်	သဘောထားမှတ်ချက်များ၊ အကြံပြု ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အတည်ပြု ဆုံးဖြတ်ချက်များ
၁။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	“သစ်တောနယ်မြေအ တွင်းတည်ထောင်သည့် ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက် ခင်းတည်ထောင်ခြင်း အတွက် ပုဂ္ဂလိက သစ် တောစိုက်ခင်းအမျိုးအစား အလိုက် ပေးသွင်းရမည့် မြေငှားရမ်းခနှင့် ကြိုတင် ပေးသွင်းရသည့် လုပ်ငန်း အာမခံငွေ Performance Guarantee ဆိုင်ရာ ညွှန် ကြားချက်များ” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် ၎င်းညွှန်ကြားချက်များ ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁)	အညွှန်းတွင် “စိုက်ခင်းမြေ ငှားရမ်းခ” စကားလုံး ထပ် ထည့်ရန်။	Public Stakeholder Consultation ကျော်လွန်၍ စံနှင့်အညွှန်းများ အပေါ် ရရှိသော သဘောထား မှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်များကိုလည်း MFCC ၏ Stakeholder Engagement and Public Documents Policy နှင့်အညီ မှတ်တမ်းတင်၍ သိမ်းဆည်းသွားမည် ဖြစ်ပြီးနောက်တစ်ကြိမ် စံနှင့် အညွှန်း များပြန်လည်ပြင်ဆင်သည့် အချိန်တွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။

<p>၃။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“မြေငှားရမ်းခပေးသွင်းပြီး ကြောင်းအထောက်အထား ၊ Performance Guarantee ပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထား” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ တွင် ၎င်းအထောက်အထားအား ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၄။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၄)၊ အညွှန်း (၁.၄.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>သစ်တောကဏ္ဍနှင့် အဓိကဆက်စပ် ပတ်သက်နေသော ဥပဒေများကို သာ ဦးစားပေးစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲထားခြင်း ဖြစ်သောကြောင့် “အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်း ပြုမည်မဟုတ်ပါ။</p>
<p>၅။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၆)၊ အညွှန်း (၁.၆.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည်တည်ထောင်ရေး စီမံကိန်း (MRRP)” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် “မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည် တည်ထောင်ရေး စီမံကိန်း (MRRP)” ကို ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၆။</p>	<p>ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၂)၊ အညွှန်း (၂.၁.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>သစ်တောကဏ္ဍနှင့် အဓိကဆက်စပ် ပတ်သက်နေသော ဥပဒေများကို သာ ဦးစားပေးစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်သောကြောင့် “အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်း ပြုမည်မဟုတ်ပါ။</p>
<p>၇။</p>	<p>ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၂)၊ အညွှန်း (၂.၂.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“FPIC” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>“FPIC” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ထုတ်ပြန်ထားခြင်း မရှိသေးသောကြောင့် နောင်အခါမှ ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။</p>

<p>၈။ ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၃)၊ အညွှန်း (၂.၃.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>၁။ “အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်၊ ၂။ “သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှတ်တမ်းများ” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>၁။ သစ်တောကဏ္ဍနှင့် အဓိကဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော ဥပဒေများကိုသာ ဦးစားပေးစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲထားခြင်း ဖြစ်သောကြောင့် “အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်းပြုမည် မဟုတ်ပါ။ ၂။ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “မြေလွတ်မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ” ကို ထည့်သွင်းပြီး ဖြစ်သောကြောင့် “သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးမှုမှတ်တမ်းများ”ကို ထည့်သွင်းခြင်း မပြုတော့ပါ။</p>
<p>၉။ ဥပဒေသ (၃)၊ စံ (၃.၁)၊ အညွှန်း (၃.၁.၃) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016) ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>သစ်တောကဏ္ဍနှင့် အဓိကဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော ဥပဒေများကိုသာ ဦးစားပေးစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲထားခြင်း ဖြစ်သောကြောင့် “အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်း မပြုတော့ပါ။</p>
<p>၁၀။ ဥပဒေသ (၃)၊ စံ (၃.၂)၊ အညွှန်း (၃.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“တိုင်းရင်းသားမိရိုးဖလာ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှု/ ဥပဒေ (ဥပမာ - ချင်း၊ ကချင်၊ ရှမ်း၊ ကယား)” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>“တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေ”ကို ထည့်သွင်းပြီးဖြစ်သောကြောင့် ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်းမပြုတော့ပါ။ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ထပ်မံဖြည့်စွက်ဖော်ပြသွားပါမည်။</p>
	<p>“ကြိုးဝိုင်း/ကြိုးပြင်ကာ ကွယ်တော ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ” အစား</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “ကြိုးဝိုင်း/ ကြိုးပြင် ကာကွယ်တောနှင့် သဘာဝထိန်း သိမ်းရေးနယ်မြေများ ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ခြင်း</p>

		“ကြိုးဝိုင်း/ကြိုးပြင် ကာကွယ်တောနှင့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေး နယ်မြေများဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ” ဟု သုံးနှုန်းရန်။	ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ” ဟု ပြောင်းလဲသုံးနှုန်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၁။	ဥပဒေသ (၃)၊ စံ (၃.၃)၊ အညွှန်း (၃.၃.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲနှင့် သဘာဝ ထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ (၂၀၁၈)” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲနှင့် သဘာဝ ထိန်းသိမ်း ရေးနယ်မြေများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ (၂၀၁၈)” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၂။	ဥပဒေသ (၃)၊ စံ (၃.၄)၊ အညွှန်း (၃.၄.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“အဆင့်ဆင့်ရှိ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီတွင် ဖြေရှင်းဆွေးနွေးမှုမှတ်တမ်း” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဥပဒေသ (၃)၊ စံ (၃.၄)၊ အညွှန်း (၃.၄.၁) သည် “ဒေသခံဌာနေတိုင်းရင်းသားများ ၏ သစ်မျိုးရွေးချယ်ခြင်း၊ မြေအသုံးချ လုပ်ကိုင်မှုစနစ် (သို့) သစ်တောသယံဇာတအသုံးချမှုတွင် ဒေသခံဌာနေတိုင်းရင်းသားများ၏ ဒေသန္တရဗဟုသုတများ မှတ်တမ်းတင်ပြုစုထားရှိမှု” ဖြစ်သော ကြောင့် “အဆင့်ဆင့်ရှိ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတွင် ဖြေရှင်းဆွေးနွေးမှု မှတ်တမ်း” ကို ထည့်သွင်းခြင်းမပြုတော့ပါ။
၁၃။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၁)၊ အညွှန်း (၅.၁.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	Ecosystem Based Forest Management Plan ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “Ecosystem Based Forest Management Plan” ကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပြီးမှ ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၄။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၂)၊ အညွှန်း (၅.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု	“သစ်တောဥပဒေ (၂၀၁၈)၊ အခန်း (၉၊ ၁၂) ပုဒ်မ (၃၀၊ ၄၂)” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “သစ်တောဥပဒေ (၂၀၁၈)၊ အခန်း (၉၊ ၁၂) ပုဒ်မ (၃၀၊ ၄၂)” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

	အထောက်အထား များ		
၁၅။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၄)၊ အညွှန်း (၅.၄.၁)၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“အစိမ်းရောင် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေခြင်း မှတ်တမ်းများ”အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “အစိမ်းရောင် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်း မှတ်တမ်းများ” သည် လက်ရှိတွင် ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသောကြောင့် ထည့်သွင်းခြင်းမပြုတော့ ပါ။
၁၆။	ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၂)၊ အညွှန်း (၆.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“IUCN Red List နှင့် CITIES Appendix ပါ မျိုးစိတ်များ” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “IUCN Red List နှင့် CITIES Appendix ပါ မျိုးစိတ်များ” ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၁၇။	ဥပဒေသ (၇)၊ စံ (၇.၂)၊ အညွှန်း (၇.၂.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	‘One Map Myanmar, Drone Mapping Data Based, VR Camera’ အား ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “One Map Myanmar, Drone Mapping Data Based, VR Camera” ကို သစ်တောစိုက်ခင်းကို အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်မည့် ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။

သစ်တောများအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုအတွက် ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန် မြန်မာ့စံနှင့်အညွှန်းများ (သစ်တောစိုက်ခင်း) မူကြမ်း

စဉ်	ဥပဒေ၊ စံ၊ အညွှန်းများနှင့် အထောက်အထားများ	သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်	သဘောထားမှတ်ချက်များ၊ အကြံပြုချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ချက်များ
၁။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ၊ လက်ရှိလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ	<p>“ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်းအတွက်သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့်ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း တည်ထောင်သူတို့ နှစ်ဦးသဘောတူချုပ်ဆိုသည့် စာချုပ် (၂၀၁၉)” အား ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။</p> <p>“သစ်တောနယ်မြေအတွင်း သယံဇာတထုတ်ယူခြင်းအတွက် သယံဇာတထုတ်လုပ်သူ/အဖွဲ့အစည်း/ ကုမ္ပဏီတို့မှ နိုင်ငံတော်အတွက် ၎င်းတို့၏ ကုန်ကျစရိတ်ဖြင့်ပြန်လည်ထူထောင်ပေးရ သည့် ဂေဟစနစ်ဖြည့်တင်းရေး စိုက်ခင်းများအတွက် ညွှန်ကြားချက် (၂၀၁၈)” အား ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် ၎င်းစာချုပ်ကို ထည့်သွင်းထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။</p> <p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် ၎င်းညွှန်ကြားချက်ကို ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။</p>
၂။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁)	အညွှန်းတွင် “စိုက်ခင်းမြေငှားရမ်းခ” စကားလုံးထပ် ထည့်ရန်။	Public Stakeholder Consultation ကျော်လွန်၍ စံနှင့်အညွှန်းများ အပေါ် ရရှိသော သဘောထားမှတ်ချက်/ အကြံပြုချက်များကိုလည်း MFCC ၏ Stakeholder Engagement and Public Documents Policy နှင့်အညီ မှတ်တမ်းတင်၍ သိမ်းဆည်းသွားမည်

			ဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ကြိမ် စံနှင့်အညွှန်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်သည့်အချိန်တွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။	ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁)၏ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“သစ်တောနယ်မြေအတွင်းတည်ထောင်သည့် ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်းအတွက် ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်းအမျိုးအစားအလိုက် ပေးသွင်းရမည့် မြေငှားရမ်းခနှင့် ကြိုတင်ပေးသွင်းရသည့် လုပ်ငန်းအာမခံငွေ Performance Guarantee ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များ”ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် ၎င်းညွှန်ကြားချက်ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၄။	ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၂)	အညွှန်းတွင် “စိုက်ခင်းမြေငှားရမ်းခ” စကားလုံးထပ်ထည့်ရန်။	Public Stakeholder Consultation ကျော်လွန်၍ စံနှင့်အညွှန်းများ အပေါ်ရရှိသော သဘောထား မှတ်ချက်/အကြံပြုချက်များကိုလည်း MFCC ၏ Stakeholder Engagement and Public Documents Policy နှင့်အညီ မှတ်တမ်းတင်၍ သိမ်းဆည်းသွားမည် ဖြစ်ပြီးနောက်တစ်ကြိမ် စံနှင့်အညွှန်းများပြန်လည်ပြင်ဆင်သည့် အချိန်တွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစား သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၅။	ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“မြေငှားရမ်းခပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထား၊ (Performance Guarantee) ပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထား” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “မြေငှားရမ်းခပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထား (Performance Guarantee) ပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထား” ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။



<p>၆။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၄)၊ အညွှန်း (၁.၄.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စည်းကမ်းလိုက်နာမှု မရှိသည့်အတွက် ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်းမြေပြန်လည် သိမ်းဆည်းမှု မှတ်တမ်း” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စည်းကမ်း လိုက်နာမှုမရှိ သည့် အတွက် ပုဂ္ဂလိက သစ်တော စိုက်ခင်း မြေပြန်လည်သိမ်းဆည်းမှုမှတ်တမ်း” ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၇။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၄)၊ အညွှန်း (၁.၄.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>ပုဂ္ဂလိက ကျွန်း/သစ်မာစိုက်ခင်းစာချုပ်များအစား “ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း စာချုပ်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက် စာချုပ်များ” ဟု သုံးနှုန်းရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း စာချုပ် များနှင့် ပြင်ဆင်ချက် စာချုပ်များ” ဟု ပြင်ဆင်သုံးနှုန်းသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၈။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၅)၊ အညွှန်း (၁.၅.၂)</p>	<p>“ခရိုင်သစ်တောစိုက်ခင်း အုပ်ချုပ်မှုနယ်မြေအတွင်း” အစား “ခရိုင်သစ်တောအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု စီမံကိန်းပါ သစ်တောစိုက်ခင်းနှင့် ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်းများ အတွင်း” ဟုသုံးနှုန်းရန်။</p>	<p>Myanmar Criteria and Indicators for Forest Management Certification (2020) အား မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆိုရာတွင် ဖြည့်စွက်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၉။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၅)၊ အညွှန်း (၁.၅.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စာချုပ်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက် စာချုပ်များ” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၅)၊ အညွှန်း (၁.၅.၂) သည် “သစ်တော စိုက်ခင်း အုပ်ချုပ်မှု နယ်မြေအတွင်းအခွင့်အာဏာမရှိဘဲ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ထုတ်ယူခြင်း၊ အမဲလိုက်ခြင်း၊ ငါးဖမ်းခြင်း၊ အခြေချနေထိုင်ခြင်းနှင့် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ခြင်း တို့ကို ထိန်းချုပ်ထားရှိခြင်းနှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာမှု” ဖြစ်သောကြောင့် ထည့်သွင်းခြင်းမပြုတော့ပါ။</p>
<p>၁၀။</p>	<p>ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၆)၊ အညွှန်း (၁.၆.၁) ၏</p>	<p>ပုဂ္ဂလိက စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများတွင် “ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်းစာချုပ်</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် “ပုဂ္ဂလိက စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း” များအစား “သစ်တောဦးစီးဌာနမှ</p>

	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	စည်းကမ်းများ” ဟု သုံးနှုန်း ရန်။	တရားဝင် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသော “ပုဂ္ဂလိက ကျွန်း/သစ်မာမျိုးစုံ/အခြားစိုက်ခင်းတည်ထောင်ခွင့် ရရှိသူက လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များ”ကို ပြောင်းလဲသုံးစွဲ သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
		“IEE ၊ EIA နှင့် SIA အစီရင်ခံစာများ” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	“IEE ၊ EIA နှင့် SIA အစီရင်ခံစာများ” ကို သက်ဆိုင်ရာ စံနှင့်အညွှန်းများတွင် ထည့်သွင်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
၁၁။	ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၁)၊ အညွှန်း (၂.၁.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စာချုပ်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက် စာချုပ်များ” ထပ် ထည့်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ တွင် “ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စာချုပ်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက်စာချုပ်များ” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
		“ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း စည်းကမ်းလိုက်နာမှု မရှိသည့်အတွက် ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်းမြေ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းမှု မှတ်တမ်း”ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် “ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက်ခင်း စည်း ကမ်းလိုက်နာမှု မရှိသည့် အတွက်ပုဂ္ဂလိ က သစ်တော စိုက်ခင်း မြေပြန်လည် သိမ်းဆည်းမှု မှတ်တမ်း”ကို ထပ်မံဖြည့် စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၁၂။	ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၂)၊ အညွှန်း (၂.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း/ ကျေးရွာသုံးစိုက်ခင်း ဟု သုံးနှုန်းရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် “ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း/ကျေးရွာ သုံးစိုက်ခင်း” ဟု ပြောင်းလဲသုံးနှုန်း သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၃။	ဥပဒေသ (၂)၊ စံ (၂.၃)၊ အညွှန်း (၂.၃.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်းစာချုပ်များနှင့်ပြင်ဆင်ချက်စာချုပ်များ” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် “ပုဂ္ဂလိကသစ်တောစိုက်ခင်း စာ ချုပ်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက် စာချုပ်များ” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။

<p>၁၄။</p>	<p>ဥပဒေသ (၄)၊ စံ (၄.၃)၊ အညွှန်း (၄.၃.၃) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016)” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>သစ်တောကဏ္ဍနှင့် အဓိကဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော ဥပဒေများကို သာ ဦးစားပေးစဉ်းစား၍ ရေးဆွဲထားခြင်း ဖြစ်သောကြောင့် အနုညာတစီရင်ချက်များ (Myanmar Arbitration Law) (2016) ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ခြင်း မပြုတော့ပါ။</p>
<p>၁၅။</p>	<p>ဥပဒေသ (၄)၊ စံ (၄.၅)၊ အညွှန်း (၄.၅.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“IEE၊ EIA နှင့် SIA အစီရင်ခံစာများ” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။</p>	<p>“IEE ၊ EIA နှင့် SIA အစီရင်ခံစာများ” ကို သက်ဆိုင်ရာ စံနှင့်အညွှန်းများတွင် ထည့်သွင်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၁၆။</p>	<p>ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၂)၊ အညွှန်း (၅.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ</p>	<p>“LEB (Log Export Ban) အစား နိုင်ငံပိုင်ကျွန်းနှင့် ပုဂ္ဂလိက သစ်တော စိုက်ခင်းမှ ထွက်ရှိသော ကျွန်း/သစ် မာ သစ်လုံး၊ ကျွန်း/သစ်မာ မျော၊ကျွန်း/သစ်မာတိုင်များကို ပြည်ပသို့ အလုံးလိုက် တင်ပို့ ခွင့်ပြုရန်၊ Case by Case စိစစ်ခွင့်ပြုသွားရန် ညွှန်ကြားချက် (ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ၏(၃၁.၅.၂၀၁၉) ရက်စွဲပါအမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၈၀/၂၀၁၉)” အား အသုံးပြုရန်။</p>	<p>ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “၄င်းအမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၈၀/၂၀၁၉)” အား ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၁၇။</p>	<p>ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၄)၊ အညွှန်း (၅.၄.၁) ၏</p>	<p>“ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းများတွင် Hybrid Teak များ စိုက်ပျိုး ခြင်းအားတားမြစ်</p>	<p>ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၄)၊ အညွှန်း (၅.၄.၁)သည် “သစ်နှင့်သစ်မဟုတ်သောသစ်တောထွက်ပစ္စည်းစီးပွားဖြစ်</p>

	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	ထား သော ညွှန်ကြားချက်များ” အားထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	သစ်တောထွက်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်စေသော သစ်တောစိုက်ခင်း စီမံအုပ်ချုပ်မှု နည်းဗျူဟာများ အသုံးပြုခြင်း” ဖြစ်ပါသည်။ ဤအကြံပြုချက်အား သင့်လျော်သော စံ၊အညွှန်း၊ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများတွင် ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၈။	ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၁)၊ အညွှန်း (၆.၁.၃) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“သစ်တောနယ်မြေအတွင်း သယံဇာတထုတ်ယူခြင်းများအတွက်သယံဇာတထုတ်လုပ်သူ/အဖွဲ့အစည်း/ ကုမ္ပဏီတို့မှ နိုင်ငံတော်အတွက် ၎င်းတို့၏ ကုန်ကျစရိတ်ဖြင့်ပြန်လည်ထူထောင်ပေးရသည့် ဂေဟစနစ်ဖြည့်တင်း ရေးစိုက်ခင်းများအတွက် ညွှန်ကြားချက် (၂၀၁၈)” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် ၎င်းညွှန်ကြား ချက် (၂၀၁၈)ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၁၉။	ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၂)၊ အညွှန်း (၆.၂.၁)၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“IUCN Red List နှင့် CITES Appendix ပါ မျိုးစိတ်များ” အား ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “IUCN Red List နှင့် CITES Appendix ပါ မျိုးစိတ်များ” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၀။	ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၄)၊ အညွှန်း (၆.၄.၁)၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“စိုက်ခင်းမှတ်တမ်းစာအုပ်များ ထားရှိခြင်း” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “စိုက်ခင်းမှတ်တမ်းစာအုပ်များ ထားရှိခြင်း” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၁။	ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၈)၊ အညွှန်း	“ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းများတွင် Hybrid Teak များ	၎င်းညွှန်ကြားချက်များရှိပါက ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင်

	(၆.၈.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	စိုက်ပျိုးခြင်းအားတားမြစ်ထားသောညွှန်ကြားချက်များ” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၂။	ဥပဒေသ (၇)၊ စံ (၇.၂)၊ အညွှန်း (၇.၂.၂)၏ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“One Map Myanmar, Drone Mapping Data Based, VR Camera” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “One Map Myanmar, Drone Mapping Data Based, VR Camera” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၃။	ဥပဒေသ (၈)၊ စံ (၈.၁)၊ အညွှန်း (၈.၁.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	စိုက်ခင်းပုံစံ (၁၊ ၂၊ ၆) စီးပွား ပုံစံ (၁ မှ ၁၂) ဟု သုံးနှုန်းရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် စိုက်ခင်းပုံစံ (၁၊ ၂၊ ၆) စီးပွား ပုံစံ (၁ မှ ၁၂) ဟု ပြောင်းလဲသုံးနှုန်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၄။	ဥပဒေသ (၈)၊ စံ (၈.၅)၊ အညွှန်း (၈.၅.၁)၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“အင်တာနက် Website မှ ဖော်ပြခြင်း” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “အင်တာနက် Website မှ ဖော်ပြခြင်း” ကို ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၅။	ဥပဒေသ (၁၀)၊ စံ (၁၀.၂)၊ အညွှန်း (၁၀.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	“သစ်တောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ SOP” ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “သစ်တောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ SOP” ကို ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂၆။	ဥပဒေသ (၁၀)၊ စံ (၁၀.၂)၊ အညွှန်း (၁၀.၂.၂)၏ ဆောင်ရွက်မှုအထောက်အထားများ	“ရေမြေထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းမှတ်တမ်းများ” ထပ်မံ ဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများတွင် “ရေမြေထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း မှတ်တမ်းများ” ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၇။	ဥပဒေသ (၁၀)၊ စံ (၁၀.၈)၊ အညွှန်း (၁၀.၈.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	စိုက်ခင်းမှတ်တမ်းစာအုပ် ထပ်မံဖြည့်စွက်ရန်။	ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ တွင် “စိုက်ခင်းမှတ်တမ်းစာအုပ်” ကို ထပ်မံ ဖြည့်စွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
-----	--	---	---